



## **FIRST CALL FOR PAPERS**

### **12<sup>th</sup> AFRICAN ACCOUNTING AND FINANCE CONFERENCE**

**Main Conference: 6<sup>th</sup>-8<sup>th</sup> September 2023**

**(La Palm Royal Beach Hotel, Accra, Ghana)**

**Emerging Scholars Colloquium: 5<sup>th</sup> September 2023**

**(China Europe International Business School Africa)**



The African Accounting and Finance Association (AAFA), established in 2011, is Africa's leading accounting and finance association. One of the distinguishing features of AAFA is to embrace all African regions to participate and engage with scholars from across the continent and diaspora.

#### **Key dates**

- Deadline for conference papers: **Friday, 28<sup>th</sup> April 2023**
- Notification of acceptance for conference and emerging scholar colloquium submissions: **Friday 2 June 2023**
- Early bird registration: **Thursday, 30<sup>th</sup> June 2023**
- Final date for registration: **Tuesday, 1<sup>st</sup> August 2023**
- Emerging Scholar's Colloquium: **Tuesday, 5<sup>th</sup> September 2023**
- Main Conference: **6<sup>th</sup>-8<sup>th</sup> September 2023**

## Research areas of interest to the Conference/Colloquium

The conference welcomes full paper submissions in any area(s) of accounting and finance including, but not limited to:

- Financial Accounting and Reporting
- Auditing and Internal Audit
- Financial Management
- Management Accounting and Control
- Taxation
- Accounting Information Systems
- Integrated Reporting
- International Financial Reporting Standards
- Accounting History and Developments
- Public Sector Accounting and Finance
- Accounting Education and Training
- Professional Ethics and Standards
- Sustainability Accounting and/or Reporting
- Social and Environmental Accounting
- Corporate Finance
- Corporate Social Responsibility
- IFRS for Small and Medium Entities (SMEs)
- International Finance and Financial Markets
- SME Accounting and Finance
- Regulation of Accounting and Financial Services
- Accountability and Governance
- International Public Sector Accounting Standards
- Accounting and Finance in Oil and Gas
- Non-profit Accounting
- Islamic accounting, banking and finance

**We invite submissions focusing on Africa as well as in other contexts/countries.**

## Submission of Manuscripts

### Main conference

Only **full** papers, including an abstract of no more than 300 words, will be considered for the conference. Information on the portal to be used for submissions will be provided soon.

### Emerging Scholars Colloquium

The 2023 AAFA Annual Emerging Scholars Colloquium will take place on **Tuesday, 5 September 2023 at the China Europe International Business School (CEIBS) Africa**. The colloquium aims to bring together emerging researchers (e.g., doctoral and MPhil Students) to present their work-in-progress and receive feedback from established scholars in the field and to network with their peers and other delegates. Doctoral submissions can be in the form of a full/draft paper (including an abstract of no more than 500 words and a cover page with details of the author(s)) or in the form of a 500 word abstract with a cover page. Information on the portal to be used for submissions will be provided soon.

---

## Prizes and awards

Thanks to our generous sponsors, top prizes, awards and access to resources will be awarded to a number of delegates and students. These include the following prizes:



Two prizes for the best papers of the Emerging Scholars Colloquium (PhD presentations in English and French) offered by the Accounting and Finance Association of Australia and New Zealand.



Offered up to twenty-five (25) doctoral students for two (2) years a free membership of the EAA, giving free access to EAA journals and to the entire EAA-ARC website and related resources.

---



The best female AAFA Researcher offered by The British Accounting Review.  
Free BAFA membership for selected parties.



Journal of Chinese Economic and Business Studies (JCEBS) Best Paper Awards 2023



African Accounting and Finance Journal (AAFJ) Best Paper Prizes 2023

## Registration and Fees

The conference registration fee is as follows:

<b>Conference Participants</b>	<b>Early Bird rate (before 30 June 2023)</b>	<b>Regular rate (after 30 June 2023 up to 1 August 2023)</b>
Academics and Professionals outside Africa	US\$ 400	US\$ 450
Academics and Professionals within Africa	US\$ 300	US\$ 350
Emerging Scholars (Research Students)	US\$ 200	US\$ 250

A special bulk discounted rate can be negotiated with universities and institutions that register for 10 or more paid delegates.

## Accommodation and other practical information

The following special rates have been negotiated with the La Palm Royal Beach Hotel.

<b>Description</b>	<b>Price</b>
SGL Occupancy on BB basis	\$130
DBL Occupancy on BB basis	\$150

Delegates that would like to make a reservation at the hotel should use the following email address: [lapalmres@gbhghana.net](mailto:lapalmres@gbhghana.net) (cc: [lapalmgroupsale@gbhghana.net](mailto:lapalmgroupsale@gbhghana.net) and [serwaa.evans-amoaah@gbhghana.net](mailto:serwaa.evans-amoaah@gbhghana.net)) and use the reference AAFA 2023 Conference to qualify for the discounted rates.

The following two hotels are situated close to the La Palm Royal Beach Hotel:

Midindi Hotel (5.7 km from La Palm) and Mahogany (3.2 km from La Palm) offering a rate of \$90 (SGL including breakfast) and \$110 (DBL including breakfast).

Delegates that would like to make a reservation at these hotels should use the following email address: [info@midindahotel.com](mailto:info@midindahotel.com) with reference MIDCEIBS23 to qualify for the discounted rates. The contact person is Mr Francis Grant 0243418496.

Visa requirements vary from country to country, so it is advisable to check the latest requirements with your local [Ghanaian embassy or consulate](#) or [Ghana Immigration Services](#)







## **PREMIER APPEL À COMMUNICATIONS**

**12e Conférence Africaine sur la Comptabilité et la Finance**

**Conférence principale: 6-8 septembre 2023**

**Hôtel La Palm Royal Beach, Accra, Ghana**

**Colloque des Chercheurs émergents/doctorants: 5 septembre 2023**

**(China Europe International Business School (CEIBS) Africa)**



L'Association Africaine de Comptabilité et de Finance (AAFA), créée en 2011, est l'association universitaire africaine de comptabilité et de finance à l'échelle continentale. L'un des traits distinctifs de l'AAFA est d'englober toutes les régions africaines, y compris les régions anglophones et francophones, et de prévoir pour la première fois des contributions en langue arabe.

### **Dates importantes**

- Date limite pour les communications à la conférence: **Vendredi 28 avril 2023**
- Notification de l'acceptation des communications pour la conférence et les propositions par les jeunes chercheurs/doctorants: **Vendredi 2 juin 2023**
- Inscription 'lève-tôt: **Jeudi 30 juin 2023**
- Date limite d'inscription: **Mardi 1er août 2023**
- Colloque des chercheurs émergents: **Mardi 5 septembre 2023**
- Conférence principale: **6-8 septembre 2023**

## Domaines de recherche pertinentes pour la conférence/colloque

La conférence accepte les propositions de communications dans tous les domaines de la comptabilité et de la finance, y compris, mais sans s'y limiter, ceux qui suivent:

- Comptabilité Financière et Reporting
- Audit et Audit Interne
- Gestion Financière
- Comptabilité de Gestion et Contrôle
- Fiscalité
- Système d'Information Comptable
- Reporting Intégré
- Normes Internationales d'Information Financière
- Histoire et Développement de la Comptabilité
- Comptabilité et Finance du Secteur Public
- Enseignements et Formation en Comptabilité
- Éthique et Normes Professionnelles
- Comptabilité des Organisations à But non Lucratif
- Durabilité Comptable et/ou Reporting
- Comptabilité Sociale et Environnementale
- Finance d'Entreprise
- Responsabilité Sociale des Entreprises
- IFRS pour les Petites et Moyennes Entités (PME)
- Finance Internationale et Marchés Financiers
- Comptabilité et Finance des PME
- Réglementation des Services Comptables et Financiers
- Comptabilité et Gouvernance
- Normes Comptables Internationales du Secteur Public
- Comptabilité et Finance du Pétrole et du Gaz

Nous invitons les soumissions portant sur le contexte africain ainsi que sur d'autres contextes/pays.

## Soumission des manuscrits

### Conférence principale

Seuls les articles **complets**, comprenant un résumé de 300 mots maximum, seront pris en considération pour la conférence. Des informations sur le portail à utiliser pour les soumissions seront fournies prochainement.

### Colloque des chercheurs émergents

Le colloque annuel 2023 de l'AAFA pour les nouveaux chercheurs / doctorants aura lieu le mardi **5 septembre 2023** au **China Europe International Business School (CEIBS) Africa**. Le colloque a pour but de réunir de jeunes chercheurs (doctorants et étudiants en maîtrise) afin qu'ils présentent leurs travaux en cours, qu'ils reçoivent un retour d'information de la part d'universitaires reconnus dans le domaine et qu'ils puissent établir un réseau avec leurs pairs et les autres délégués. Des informations sur le portail à utiliser pour les soumissions seront fournies prochainement.

---

## Prix et Distinctions

Grâce à nos généreux sponsors, les meilleurs prix, récompenses et accès aux ressources seront attribués à un certain nombre de délégués et d'étudiants. Ces prix comprennent:



Deux prix pour les meilleurs articles du colloque des chercheurs émergents (présentations de doctorat en anglais et en français) offerts par l'Accounting and Finance Association of Australia and New Zealand.



Offert à un maximum de vingt-cinq (25) doctorants pendant deux (2) ans une adhésion gratuite à l'EAA, donnant un accès gratuit aux revues de l'EAA ainsi qu'à l'ensemble du site web de l'EAA-ARC et aux ressources connexes.

---



La meilleure chercheuse de l'AAFA offerte par The British Accounting Review.  
Adhésion gratuite à la BAFA pour les parties sélectionnées.



Journal of Chinese Economic and Business Studies (JCEBS) - Prix de la meilleure communication 2023



African Accounting and Finance Journal (AAFJ) - Prix de la meilleure communication 2023

## Frais d'inscription

Les frais d'inscription à la conférence sont les suivants:

<b>Participants à la conférence</b>	<b>Lève-tôt (avant le 30 juin 2023)</b>	<b>Standard (après le 30 juin 2023 et avant le 1er août 2023)</b>
<b>Universitaires et professionnels hors d'Afrique</b>	US\$ 400	US\$ 450
<b>Universitaires et professionnels en Afrique</b>	US\$ 300	US\$ 350
<b>Chercheurs émergents (étudiants en doctorat et MPhil)</b>	US\$ 200	US\$ 250

Un tarif préférentiel sera négocié avec les universités et les institutions qui enregistrent plus de 10 délégués payants.

## Hébergement et autres informations pratiques

Les tarifs suivants ont été négociés avec Hôtel La Palm Royal Beach.

<b>Description</b>	<b>Prix</b>
Occupation SGL (avec petit déjeuner)	USD 130
Occupation DBL (avec petit déjeuner)	USD 150

Les délégués qui souhaitent faire une réservation à l'hôtel doivent utiliser l'adresse électronique suivante : [lapalmres@gbghana.net](mailto:lapalmres@gbghana.net) (cc: [lapalmgroupsale@gbghana.net](mailto:lapalmgroupsale@gbghana.net) et [serwaa.evans-amoah@gbghana.net](mailto:serwaa.evans-amoah@gbghana.net)) et utilisez la référence AAFA 2023 Conference pour bénéficier des tarifs réduits.

Les deux hôtels suivants sont situés à proximité de l'hôtel La Palm Royal Beach :

L'hôtel Midindi (5,7 km de La Palm) et L'hôtel Mahogany (3,2 km de La Palm) offre un tarif de 90 \$ (SGL) et 110 \$ (DBL).

Les délégués qui souhaitent faire une réservation à l'hôtel doivent utiliser l'adresse électronique suivante : [info@midindahotel.com](mailto:info@midindahotel.com) avec référence MIDCEIBS23 pour bénéficier des tarifs réduits. La personne de contact est M. Francis Grant 0243418496.

Les exigences en matière de visas varient d'un pays à l'autre. Il est donc conseillé de vérifier les dernières exigences auprès de votre bureau local. [Ghanaian embassy or consulate](#) or [Ghana Immigration Services](#)

